



香港恒生大學
THE HANG SENG UNIVERSITY
OF HONG KONG

 **EMSC-INS**
行政人員保險理學碩士

Risk Management

Financial Analysis

Executive Leadership

Life and Health Insurance

Executive Master of Science in **Insurance**

行政人員保險理學碩士 EMSC-INS

Regulation and Compliance

General Insurance



Programme Overview 課程概覽

EMSC-INS is the first executive master's degree programme in insurance in Hong Kong. It combines practical knowledge with theories and principles in insurance domain to build a challenging and stimulating learning experience. Our targeted students are industry practitioners with a minimum of five years' relevant work experiences and they are expected to assume managerial and executive roles in the insurance industry after graduation.

The curriculum introduces risk management concepts in insurance and their applications. Furthermore, quantitative models, regulatory practice, compliance, and business ethics are included as core elements. Industry practitioners can also choose to study topics in life and health insurance, general insurance, investment and financial analysis, as well as management and marketing to suit their own needs. Contemporary issues in insurance will be discussed throughout the curriculum.

行政人員保險理學碩士是香港首個有關保險專業的行政人員碩士學位課程。課程將保險的實務與理論互相結合，提供具挑戰性和啟發性的學習體驗。學生需要具備至少五年相關工作經驗，畢業後希望在保險行業中擔任管理和行政要職。

課程探討保險中的風險管理概念及其應用。核心內容包括量化模型、監管實踐、合規性和商業道德。來自不同專業範疇的學生還可以選擇修讀人壽和健康保險、一般保險、投資和財務分析以及管理和營銷方面等進階主題以配合個人及工作發展需要。課程各個部份亦會探索當前的保險業議題。

Features 課程特色

- Combine practical knowledge with theories and principles in insurance domain to build a challenging and stimulating learning experience
將保險的實務與理論互相結合，提供具挑戰性和啟發性的學習體驗
- Incorporate input from industrial partners and employers in the curriculum, being forward-looking and comprehensive, equipping students with professional knowledge to meet their career goals
廣納行業合作夥伴和僱主的意見，提供更具前瞻性和全面性的專業知識，實現事業目標
- Enhance generic competencies in a knowledge-based industry, including independent thinking, informed decision making and teamwork
增強於知識型行業中的通用才能，培養獨立思考、訓練明智決策、以及實現團隊精神
- Enable students to apply advance knowledge and skills acquired in the Programme
整合課程上教授的管理知識，應用先進技能，實踐所學

Combination Between Academic Theories and Practical Knowledge

學術理論與實務知識相互結合

The following Academic Faculty and Business Leaders have extensive academic and industry experiences. They will combine practical knowledge with theories and principles in their teaching to ensure the students benefit from invaluable real-world experiences and management insights.

課程學術團隊及業界翹楚具有豐富的專業知識和行業經驗，於課堂上能夠將真實而寶貴的保險實務經驗與管理理論互相結合，讓學生掌握最先進的知識和技能，帶來具挑戰性和啟發性的學習體驗。

Academic Faculty 學術團隊

- **Derrick FUNG**
Programme Director, Assistant Professor
Insurance Regulation, Risk Management, Corporate Finance for Insurers
- **Lawrence LEE**
Associate Programme Director (External), Professor (Practice)
General Insurance, Professional Indemnity
- **Michelle WU**
Associate Programme Director (Internal), Senior Lecturer
Medical Insurance, Financial Reporting, Insurance Risk Management
- **Becky LEE**
Assistant Professor
Risk Theory, Stochastic Models for Insurance and Finance
- **SIU Chi Chung**
Assistant Professor
Applied Stochastic Control, Actuarial Mathematics, Financial Mathematics
- **Kevin YUEN**
Associate Professor
Risk Management, Actuarial Science, Financial Economics

Business Leaders 業界翹楚

- **Andrew BELLERS**
Former Special Adviser Asia, Legal & Compliance
Aon Hong Kong Limited
- **Benjamin CHANG**
Former Regional Managing Director
Aon Global Client Network, Asia Region
- **LEE Chun Ming, Tony**
Chief Business Officer
Marsh & McLennan Insurance Services Limited
- **LEUNG Shing Kwan, Arnold**
Chief Executive & Director
Mutual Power Wealth Management Limited
- **LO Siu Tung, Milton**
General Manager, Marketing Department
China Pacific Insurance Company (Hong Kong) Limited
- **WONG Kai Sun, Karsen**
Head of Underwriting & Reinsurance
Asia-Pacific Property & Casualty Insurance Company Limited
- **Kevin WONG**
Senior Manager, Underwriting
China Pacific Insurance Company (Hong Kong) Limited

Programme Curriculum 課程結構

Students are required to complete five core modules and three major elective modules, which are listed below:
學生需要完成五個核心單元和三個選修單元：

Core Modules 核心單元	
INS6001	Advanced Quantitative Methods for Insurance 高級保險定量學
INS6002	Risk Management in Insurance: Theory and Application in Risk Identification and Reduction 保險風險管理：風險識別和控制的理論與應用
INS6003	Risk Management in Insurance: Theory and Application in Risk Transfer 保險風險管理：風險轉移的理論與應用
INS6004	Regulatory Practice, Compliance, and Business Ethics 監管實踐合規和商業道德
INS6005	Integrative Research Project 綜合研究課題
Major Elective Modules (Choose 3 modules from the following) 選修單元(從以下單元中選取3個)	
INS6006	Advanced Concepts in Life and Health Insurance Operations 高級壽險與健康險實務
INS6007	Advanced Concepts in General Insurance Operations 高級非壽險實務
INS6008	Investment and Financial Analysis in Insurance 保險投資與財務分析
INS6009	Management and Marketing in Insurance 保險管理與營銷

Medium of Instruction 教學語言



English
英語

Modes of Study 修讀模式



Full Time (1 year)
全日制 (1年)

Part Time (2 years)
兼讀制 (2年)

Class Schedule 課堂安排

For 2020/21 academic year, 2 modules would be offered in each semester. 6-hour classes will be scheduled on every Saturday.

在2020/21學年，學生每學期修讀二個單元。每星期六上課，每次上課時間為6小時。

Graduation Requirements 畢業要求

To be eligible for the award of the Executive Master of Science in Insurance, students are required to:

1. complete and obtain a Grade D or above on at least 24 credits (8 modules), including five core modules and three major elective modules; and
2. obtain a minimum cumulative GPA of 2.0.

學生符合以下畢業要求將獲頒授行政人員保險理學碩士學位：

1. 須完成至少24個學分(8個單元)並取得D級或以上成績，包括五個核心單元和三個選修單元；和
2. 累積平均積點 (GPA) 2.0或以上

Admission Requirements 入學要求

1. A bachelor's degree from a recognised university or equivalent*; and
須具備獲認可的大學本科學歷或同等學歷*; 和
2. A minimum of five years' relevant work experience.
具備最少五年相關工作經驗

Tuition Fee 學費 (Academic Year 2020/21)

Local Student 本地學生	
HK\$300,000 (Total 24 Credits)	港幣300,000元 (總計24學分)
HK\$12,500 (per credit)	港幣12,500元 (每學分)
Non-Local Student 非本地學生	
HK\$375,000 (Total 24 Credits)	港幣375,000元 (總計24學分)
HK\$15,625 (per credit)	港幣15,625元 (每學分)
Deposit payment 留位費	
The tuition fee covers the whole programme. Deposit payment is HK\$75,000 (local applicant)/ HK\$93,750 (non-local applicant). All payments are non-refundable and non-transferable. 學費涵蓋整個課程。留位費為港幣75,000元(本地學生)/港幣 93,750元(非本地學生)。所有學費不設退款及轉讓。	

Admission 報名

Applications should be submitted online through Postgraduate Admission System.

所有申請均透過香港恒生大學網上入學申請系統遞交。

<https://registration.hsu.edu.hk/pga/>



Admissions are open for 2020 intake

2020年入學現已開始招生

*If the applicant's bachelor's degree was not obtained from a university/ tertiary institution where English is the medium of instruction, s/he needs to fulfil one of the following English language proficiency requirements: TOEFL ≥ 550 (paper-based), ≥ 213 (computer-based), ≥ 79 (internet-based); IELTS ≥ 6.5; CET 6 ≥ 430; or TEM-4 ≥ 70

*若申請人並未取得以英語授課的大學本科學歷, 需符合以下任何一項英語語言能力要求: 托福 ≥ 79(網考), ≥ 213(機考), ≥ 550(筆考); 雅思 ≥ 6.5; 大學英語六級考試 ≥ 430 ; 或英語專業四級考試 ≥ 70)



Enquiry 查詢

✉ emsi@hsu.edu.hk

☎ (852) 3963-5507

🌐 <https://emsi.hsu.edu.hk/>

Qualifications Framework 資歷架構

Hong Kong Council for Accreditation of Academic and Vocational Qualifications (HKCAAVQ) Qualifications Register 香港學術及職業資歷評審局資歷名冊

Qualification Framework Level 資歷架構級別: 6

Registration No. 資歷名冊登記號碼: 20/000380/L6

Validity Period 登記有效期: 1/9/2020 to 31/8/2023

In case of any discrepancy between the English and Chinese versions of this leaflet, the English version shall prevail.

本課程簡介以英文為準，中文譯本僅供參考。

The Hang Seng University of Hong Kong is incorporated in Hong Kong with limited liability by guarantee.

香港恒生大學是一間於香港註冊成立之擔保有限公司。

Information updated as of March 2020.

有關資料更新至2020年3月。